
 

Aan: 
de voorzitter en leden van 
Provinciale Staten van Drenthe 
 
 
 
 
 
 
Assen, 11 juli 2023 
Ons kenmerk 28/5.9/2023000997 
Behandeld door thema Water, Bodem & Milieu   
Onderwerp: Stand van zaken commissie vervolg Uitvoeringsprogramma  
Drentsche Aa (UPDA) 
Status: Ter informatie 
 
 
Geachte voorzitter/leden,  
 
Aanleiding 
In de periode 2016-2022 hebben de provincie Drenthe, waterschap Hunze en Aa’s 
en waterbedrijf Groningen samen met veel gebiedspartners gewerkt aan het  
Uitvoeringsprogramma Drentsche Aa (UPDA). Het doel was om in 2023 het aantal 
overschrijdingen van gewasbeschermingsmiddelen (GBM) bij het innamepunt 
voor de drinkwaterbereiding van Waterbedrijf Groningen ten opzichte van 2012 
met 95% te verminderen. Hoewel de resultaten in de periode 2012-2020 een  
dalende trend lieten zien, is deze doelstelling in 2021 niet bereikt, zo blijkt uit 
het eindrapport.1 Het is onzeker of dit in 2023 wel het geval kan zijn. De UPDA 
partners hebben geconcludeerd dat er een aanvullende strategie nodig is..  
 
Opdracht commissie 
Om antwoord te krijgen op de vraag hoe het vervolg van het UPDA programma 
eruit moet zien, hebben wij op 8 februari 2023 een commissie ingesteld om  
hiervoor een advies uit te brengen aan de hand van een aantal vragen (zie  
kader). De commissie wordt geleid door mevrouw M.M. Kool en de heer  
H. Kosters en bestaat verder uit de heren prof. mr. F.A.G. Groothuijse en prof. dr.  
J. Griffioen. Secretaris is mevrouw drs. mr. M. Buitenkamp.  
  
1.  Welke maatregelen kunnen, uitgaande van het nu beschikbare instrumen-

tarium, genomen worden om er voor te zorgen dat de KRW normen voor 
gewasbeschermingsmiddelen in 2027 zijn gerealiseerd? 
a. Kijk wat betreft mogelijke maatregelen zo breed mogelijk. Denk aan op 

korte termijn uitvoerbare en juridisch houdbare maatregelen bijvoor-
beeld op het gebied van normering, ruimtelijk beleid en andere rele-
vante wet- en regelgeving. 
 

 
1 Eindrapport-UPDA-2022.pdf (onzedrentscheaa.nl) 

https://onzedrentscheaa.nl/wp-content/uploads/2022/07/Eindrapport-UPDA-2022.pdf
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b. Geef per maatregel aan welke partijen de uitvoering ter hand zou  
moeten nemen. 

c. Geef aan welke van de maatregelen het meest effectief zijn. 
d. Besteed waar mogelijk aandacht aan effecten op reductie van overige 

kwaliteitsparameters, zoals N, opkomende stoffen, etc. 
e. Besteed waar mogelijk aandacht aan samenloop met waterkwantiteits-

vraagstukken in relatie klimaat en drinkwatervoorziening. 
f. Geef aan op welke wijze draagvlak voor maatregelen binnen de be-

staande UPDA partners kan worden verworven. 
2. Geef aan in hoeverre en zo ja welke aanpassingen in de omgevingsvisie en 

provinciale verordening bij kunnen dragen aan het realiseren van de KRW 
normen voor gewasbeschermingsmiddelen in 2027. 

 
Stand van zaken 
De commissie is met bovenstaande vragen aan de slag gegaan. Zij heeft daarvoor 
diverse gesprekken met bij het UPDA programma betrokken partijen gevoerd, 
zoals het waterschap, gemeenten, drinkwaterbedrijven, landbouw, natuur en  
milieuorganisaties, inwoners en de provincie. Dit waren plezierige en zeer infor-
matieve gesprekken, waarbij het de commissie is opgevallen dat er brede waar-
dering is voor de samenwerking tussen de betrokken partijen van het UPDA pro-
gramma en door velen een lans gebroken werd voor het vervolgen en opschalen 
van een aantal succesvolle projecten in het gebied.  
Ook heeft de commissie het gebied bezocht, zijn documenten bestudeerd en zijn 
twee keer tussentijdse uitkomsten gepresenteerd en reacties opgehaald in het 
Overlegorgaan Drentsche Aa. De commissie heeft de resultaten van deze ge-
sprekken en documenten geanalyseerd en op basis daarvan een conceptadvies 
opgesteld. De inhoudelijke bevindingen en interpretatie van de gesprekken en 
documenten worden momenteel door de commissie schriftelijk teruggelegd aan 
de betrokkenen met de vraag om een reactie of de informatie waarop het advies 
gebaseerd is juist en volledig is. Deze eventuele reacties of aanvullende infor- 
matie en inzichten zullen geïntegreerd worden in het conceptadvies.  
 
Planning 
De bevindingen, inclusief de reacties van de betrokkenen zullen gedurende de 
zomerperiode worden verwerkt tot een definitief advies. De commissie zal dit  
advies, bestaande uit bevindingen, conclusies en aanbevelingen na de zomer aan 
het nieuwe college van Gedeputeerde Staten aanbieden. Het nieuwe college in-
formeert vervolgens uw Staten.   
 
Hoogachtend, 
 
Gedeputeerde Staten van Drenthe, 
 
 
 
 
    , voorzitter    , secretaris 
 
md/coll. 
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